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Besluit 
1. Kennis te nemen van de wensen en bedenkingen van de raadsfractie van Groen 
Links van 23 oktober 2022 en Deventer Sociaal van 26 oktober 2022 over het 
voorlopig besluit van het college van 11 oktober 2022  om de aandelen van de 
acht andere aandeelhouders in de NV Deventer Schouwburg (DS) tegen een 
symbolische waarde (€1,-)  over te nemen 
2. De brief aan de raadsfracties van Groen Links en Deventer Sociaal vast te 
stellen en de griffie te verzoeken deze brief ter kennisname te brengen aan 
alle raadsfracties 
 
 
De nota en het besluit openbaar te maken. 
 

Inleiding 
Op 11 oktober 2022 heeft het college met een voorlopig besluit  besloten de 
aandelen van de acht andere aandeelhouders in de NV Deventer Schouwburg (DS) 
tegen een symbolische waarde (€1,-)  over te nemen. Met een raadsmededeling is 
de gemeenteraad daarover geïnformeerd. In overleg met de fractievoorzitters van 
de gemeenteraad heeft de griffie op 13 oktober 2022 de raadsfracties de 
gelegenheid gegeven om eventueel schriftelijk wensen en bedenkingen (ex artikel 
149 van de Gemeentewet) bij het college kenbaar te maken. De fracties van Groen 
Links en Deventer Sociaal hebben van die gelegenheid gebruik gemaakt.  
Voorstel is om met een brief vanuit het college een reactie te geven op de 
inbreng vanuit de raadsfracties van Groen Links en Deventer Sociaal en deze 
brief ter kennisname aan alle raadsfracties tegemoet te doen komen.  



 
 
 
 

Beoogd maatschappelijk resultaat 
Beoogd resultaat van de overdracht van de aandelen aan de gemeente is 
vereenvoudiging van de aandeelhouderstructuur. 
Beoogd resultaat is eveneens dat de gemeente enig aandeelhouder wordt door de 
overdracht van de aandelenpakketten van de acht andere aandeelhouders aan de 
gemeenten tegen €1 euro (per aandeelhouder). 
 
 
 

Kader 
De statuten van DS 
De kadernota verbonden partijen 
Gemeentewet (art.149) inzake het inbrengen van wensen en bedenkingen 
 
 
 

Betrokken partijen en participatie 
Het verzoek voor vereenvoudiging van de aandeelhoudersstructuur en dat te 
realiseren door overdracht van de aandelen aan de gemeente is op verzoek / 
voordracht gedaan van de directeur van de NV Deventer Schouwburg. 
 
 
 

Argumenten voor en tegen 
Constatering is dat de ingebrachte wensen en bedenkingen van de raadsfracties 
van Groen Links en Deventer Sociaal geen aanleiding zijn om uw college te 
adviseren het voorlopig besluit van 11 oktober 2022 te herzien. Met de 
aandelenoverdracht wordt vereenvoudiging van de aandelenstructuur bereikt. 
 
 
 

Financiële consequenties en dekking 
De autorisatie van de overdrachtswaarde van 8 x €1 wordt in de derde 
kwartaalrapportage 2022 opgenomen. 
 
 
 

Openbaarmaking en communicatie 
Het besluit, de nota en de bijlagen openbaar te maken.  
 
 

 

Aanpak en uitvoering 
Met de gemeente als enig aandeelhouder kan de bestuurder van DS in samenspraak 
met de gemeente binnen het project De Nieuwe Keizer bezien welke juridische 
structuur het best past op De Nieuwe Keizer en op basis daarvan nadere 
besluitvorming voorleggen over een mogelijke voorafgaande eerdere wijziging van 
de huidige juridische entiteit van DS. 
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Inleiding: waarom deze mededeling
De NV Deventer Schouwburg (DS) is een vennootschap met negen aandeelhouders,
waaronder de gemeente. Constatering is dat de acht overige aandeelhouders (of de
rechtsopvolgers daarvan) geen actieve invulling (meer) geven aan hun 
aandeelhouderschap. Verzoek van de directeur van DS is de aandeelhoudersstructuur te 
vereenvoudigen en deze vereenvoudiging in te vullen door de overdracht van alle aandelen aan 
de gemeente Deventer.  Het college heeft met haar voorlopig besluit van 11 oktober 2022 het 
voornemen om de aandelen van de acht andere aandeelhouders in de NV Deventer Schouwburg 
tegen een symbolische waarde (€1,-) over te nemen. De andere aandeelhouders hebben 
aangegeven daartoe bereid te zijn. Met deze raadsmededeling wordt de
gemeenteraad daarover geïnformeerd.

Kader
* De statuten van de NV Deventer Schouwburg.
* De kadernota verbonden partijen.

Kern van de boodschap
Met de overdracht van de aandelen van de acht andere aandeelhouders aan de
gemeente Deventer wordt de gemeente enig aandeelhouder van DS. Aan deze overdracht is 
geen financieel risico verbonden (zie daartoe de paragraaf nadere toelichting van deze 
raadsmededeling).

Het aandeelhouderschap geeft de gemeente de mogelijkheid om haar stem in de
aandeelhoudersvergaderingen te geven bij (belangrijke) bedrijfsbeslissingen zoals het vaststellen 
van een bedrijfsvisie, fusies en het benoemen / ontslag van de bestuurder en de 
toezichthoudende (leden van de)  van commissarissen.

In opdracht van de directeur van DS en in samenspraak met de gemeente heeft Smalbraak 
Notarissen de acht andere aandeelhouders (of de rechtsopvolgers daarvan) verzocht kenbaar te 
maken of zij bereid zijn de aandelen aan de gemeente over te dragen. Die instemmende 
bereidheid is vanuit zeven aandeelhouders bekend. Bij een van de aandeelhouders is nog niet 
gelukt te herleiden welke rechtspersoon de rechtsopvolger is van deze aandeelhouder. Mocht
dit ten tijde van het tekenen van de akte van aandelenoverdracht nog onduidelijk zijn, dan wordt 
het intrekken van de desbetreffende aandelen overwogen.

Op 11 oktober 2022 heeft het college een voorlopig besluit genomen om de aandelen te kopen. 
Als ook de gemeenteraad geen aanleiding ziet om haar wensen en bedenkingen aan het college 
mee te geven, dan zal het college haar voornemen definitief maken. Zo mogelijk in de derde 
kwartaalrapportage van 2022 wordt de gemeenteraad hiervan dan in kennis gesteld.

Nadere toelichting
Op 28 april 1953 werd in Deventer de NV Deventer Schouwburg (DS) opgericht. Ten tijde van 
deze oprichting was er niet veel keuze in rechtsvormen voor bedrijven. Hierdoor zien we dat 
andere schouwburgen ook gebruik maken van de Naamloze Vennootschap (N.V.) als deze lang 
geleden opgericht zijn. Denk hier bijvoorbeeld aan Schouwburg en Congrescentrum Orpheus N.V. 
opgericht in 1962 en De Twentse Schouwburg N.V. opgericht in 1953.

De financiële bijdrage vanuit  negen gemeentelijke organisaties, waaronder de gemeente, voor 
het maatschappelijk cultureel belang in de schouwburg werd gedaan door middel van een 



aandeelhouderschap. Financieel rendement (lees dividend) uit het aandeelhouderschap is nooit 
beoogd en is daarom ook niet de reden van deelneming in deze NV. Sterker nog, de huidige 
programmering van de schouwburg is/was alleen levensvatbaar met een structurele subsidie van  
€1,8 mln. vanuit de gemeente en daar bovenop de laatste jaren aanvullende gemeentelijke 
subsidie (met name verstrekt wegens financiële nadelen die uit coronamaatregelen
voortvloeiden) en daar past het doen van dividenduitkeringen niet bij.

Volgens wet en regelgeving heeft een aandeelhouder een tot zijn aandeel beperkte 
aansprakelijkheid en loopt vooral risico de waarde van de aandelen te verliezen als de NV failliet 
zou gaan.  De gemeente heeft een aandelenkapitaal van €325.360 en heeft de inbreng van haar 
kapitaal al bij inbreng als “verlies genomen”, met andere woorden er staat geen (geactiveerd) 
aandelenkapitaal meer op de gemeentelijke balans.

Volgens wet en regelgeving maakt het aandeelhouderschap niet aansprakelijk voor schulden van 
de NV. Dit betekent bijvoorbeeld dat voor de ontstane financiële tekorten bij de schouwburg en 
daarmee het ontstaan van een slechte eigen vermogen positie (per 31-12-2021 -/- €390.624) de 
aandeelhouders niet kunnen worden aangesproken en zij financieel niet behoeven bij te dragen. 
Met andere woorden, er is geen gewijzigd financieel risico voor de gemeente verbonden aan
de overdracht van de aandelen aan de gemeente.

Op de balans van DS staat een geplaatst nominaal aandelenkapitaal van €419.747,
zijnde 925 gewone aandelen van €453,78, dat als volgt is samengesteld.

Statutair zijn er 3 soorten aandeelhouders (A, B en C).

                                                      Geplaatst aandelenkapitaal
Aandelen A
·        Gemeente Deventer                                          204.201

Aandelen B
·        Gemeente Deventer                                   98.470
·        Ardagh Metal Packaging Netherlands B.V.        34.034
·        Akzo Nobel Polymer Chemicals B.V.         22.689
·        De Stentor B.V.                                               11.345
·        Roto Smeets Deventer B.V.                        6.807
·        Koninklijke Auping B.V.                                    5.899
·        Postiljon Beheer N.V.                                    4.538
·        N.V. Deventer Schouwburg                       4.538
·        Stegeman B.V.                                                 2.268
·        De Uyterwaerden Beleggingen B.V.          2.269

Aandelen C
·        Gemeente Deventer                                 22.689

Totaal geplaatst aandelenkapitaal                  419.747
    

Met de overdracht van de aandelen aan de gemeente wordt een vereenvoudiging bereikt van de 
aandeelhouderstructuur en de daaruit voorvloeiende aanpassing / vereenvoudiging van de 
statutaire bepalingen waarin momenteel nog de zeggenschappen van de negen aandeelhouders 
is ingedeeld in drie groepen van aandeelhouders (aandelen A, B en C). De bij die categorieën 
aandeelhouders behorende specifiek benoemde statutaire bevoegdheid betreft met name het 
recht om een bindende aanbeveling aan de aandeelhoudersvergadering te doen voor
benoeming van commissarissen; bij zitting van 5 commissarissen dragen de aandeelhouders A er 
2 voor, aandeelhouders B 2 en aandeelhouders C1.

Met de overdracht van de aandelen aan de gemeente wordt de gemeente enig aandeelhouder. In 
materiële zin / feitelijk wijzigt er niet veel. Want, de gemeente had al een meerderheidsbelang bij 
belangrijke bedrijfsbeslissingen en was bijna altijd al de enige aandeelhouder die deelnam aan de 



besluitvorming in Algemene Vergadering van Aandeelhouders (AvA). Formeel komt de 
zeggenschap in de AvA volledig bij de gemeente te liggen. Het aandeelhouderschap geeft de
gemeente de mogelijkheid om een stem te geven bij (belangrijke) bedrijfsbeslissingen zoals het 
vaststellen van een bedrijfsvisie, fusies en het benoemen / ontslag van de bestuurder en de 
toezichthoudende (leden van de)  raad van commissarissen.

In het kader van de uitwerking van het project de Nieuwe Keizer moet overigens worden bezien of 
de vennootschapsvorm die momenteel voor de schouwburg geldt, moet worden omgezet in een 
stichtingsvorm voor De Nieuwe Keizer. Voorstellen daartoe komen met besluitvorming over de 
Nieuwe Keizer aan de orde.

In opdracht van de directeur van DS en in samenspraak met de gemeente heeft notaris 
Smalbraak de acht andere aandeelhouders (of de rechtsopvolgers daarvan) verzocht kenbaar te 
maken of zij bereid zijn de aandelen aan de gemeente over te dragen tegen €1. Die instemmende 
bereidheid is vanuit zeven aandeelhouders bekend. Het contact met één aandeelhouder (of 
rechtsopvolger) is nog niet mogelijk gebleken. Mocht reactie uitblijven, dan wordt het intrekken 
van die aandelen overwogen. Betrokkenheid van deze partners, als aandeelhouder, komt
hiermee te vervallen. De NV Deventer Schouwburg zet voor de toekomst in op het vormgeven van 
een businessclub, om partijen de mogelijkheid te geven bij te dragen aan de missie van de 
schouwburg. 



Van: Kerver, Alex <a.kerver@deventer.nl>

Verzonden: donderdag 13 oktober 2022 15:46

Aan: Smeenk, Erik <gh.smeenk@deventer.nl>; Meulen, Tjeerd van der 

<t.van.der.meulen@deventer.nl>; Leget, Caroline <jc.leget@deventer.nl>; Schuring, Jan 

<j.schuring@deventer.nl>; Donkers, Bas <bj.donkers@deventer.nl>; Scholthof, Teuni 

<t.scholthof@deventer.nl>; Kleine Schaars, Bert <srj.kleineschaars@deventer.nl>; Zieverink, Renske 

<k.zieverink@deventer.nl>; Nieuwenhof, Eric van den <eb.van.den.nieuwenhof@deventer.nl>; Niet, 

Arie de <ac.de.niet@deventer.nl>; Kok, Kees de <k.kok@deventer.nl>; Kaya, Ahmet 

<a.kaya@deventer.nl>; Schmidt, Kitty <k.schmidt@deventer.nl>

Onderwerp: Afdoening Wensen en Bedenkingen 

 

Beste fractievoorzitters,
 
Gisteren spraken we in het fractievoorzittersoverleg over bijgesloten raadsmededeling. In de strikte 
zin geldt voor voornemens als bovenstaand dat de raad gelegenheid moet krijgen wensen en 
bedenkingen (169 lid 4 gemeentewet) te geven. 
Het college heeft de griffie enige voortvarendheid in behandeling gevraagd en de griffie constateert 
dat de inhoud, strekking en consequentie van het voorstel niet direct om een fysieke raadstafel 
wensen en bedenkingen lijkt te vragen. Afdoening kan mogelijk door dan wel het geven van een soort 
‘verklaring van geen bezwaar’ dan wel het schriftelijk benoemen van wensen en bedenkingen.
 
Mijn vraag aan iedere fractie is:

 Is een fysieke raadstafel voor het geven van wensen en bedenkingen hier gewenst/nodig wat 
jouw fractie betreft?

 Is er vanuit jouw behoefte om schriftelijk wensen en bedenkingen aan te geven?
 
Graag ontvang ik een reactie uiterlijk eind volgende week, vrijdag 21 oktober.
De RM staat vanaf vanavond/morgen in het RIS.
 
Met vriendelijke groet,
Alex
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Van: Schmidt, Kitty <k.schmidt@deventer.nl> 

Verzonden: 26 oktober 2022 15:04

Aan: Kerver, Alex <a.kerver@deventer.nl>

Onderwerp: Re: Afdoening Wensen en Bedenkingen

Hoi Alex,

Hierbij onze schriftelijke reactie op de raadsmededeling over de Schouwburg.

We vinden het verzoek logisch, want de andere aandeelhouders hebben niets met cultuur. 

Deze zouden ook de Schouwburg op een andere manier kunnen steunen, dan via een 

constructie als dit. 

 

Wens is om naar een andere organisatievorm, c.q. Constructie te kijken, en dat te 

onderzoeken. Het BWH, het Deventer Verhaal de MIMIK, allemaal geen NV´s. Dit lijkt een 

constructie te zijn met meer na- dan voordelen.  

In onze optiek zou moeten worden gekozen voor een optie die beter kan inspelen op de 

structurele (geld)problemen waarmee de Schouwburg al jaren kampt. De nieuwe 

constructie zou moeten bijdragen aan de snelle oplossing van de knelpunten, zoals 

bijvoorbeeld verduurzaming. 

 

Onze wens komt ook voort uit een bedenking die onze fractie heeft. Door de NV constructie 

heeft de gemeente c.q.  het College al jaren twee petten op (subsidieverlener en 

aandeelhouder). Dit is een ongezonde situatie. 

Het gevaar dreigt dat als de gemeente alle aandelen in handen krijgt, dit alleen maar 

ongezonder wordt. 

 

We hebben ook onze bedenkingen als het gaat om het traject rond De Nieuwe Keizer. 

Hoeveel bewegingsruimte heeft de Schouwburg, en met name het management, en hoeveel 

bewegingsruimte heeft de raad nog als de twee petten structuur van de gemeente wordt 

versterkt? Wat zijn sowieso de consequenties voor de plannen voor de Nieuwe Keizer en de 

Kien? 

 

Conclusie, voorlopig vinden we een raadstafel niet nodig. Wel is onze wens dat de vragen en 

antwoorden van de fracties dit schriftelijke rondje wensen en bedenkingen breed worden 

gedeeld met de raad. Aan de hand daarvan zullen we bepalen of vervolgstappen nodig zijn. 

 

Met vriendelijke groet,

Kitty Schmidt-Versteeg

Raadslid/ Fractievoorzitter Deventer Sociaal

0638334028
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Gemeente Deventer 
t.a.v. College van B&W 
Postbus 5000 
7400 GC Deventer 
 
 
                                                                                                                Deventer, 23 oktober 2022 
 
Betreft:    
Wensen en bedenkingen ex artikel 149, lid 4 Gemeentewet over aandelen verkoop NV Deventer 
Schouwburg 
 
 
Geacht college,  
 
In de raadsmededeling van 11 oktober 2022 is de raad geïnformeerd over de overdracht van aandelen 
in de NV Deventer Schouwburg aan de gemeente Deventer. Omdat er sprake kan zijn van ingrijpende 
gevolgen (ex art. 149 Gw) voor de gemeente heeft het college om wensen en bedenkingen gevraagd.  
 
De fractie van GroenLinks heeft een verzoek ("wens") aan het college.   
 
De fractie van GroenLinks is niet duidelijk geworden waarom juist op dit moment tot de aandelen-
overdracht wordt besloten In de mededeling is uitsluitend vermeld dat dit op verzoek van de directeur 
Schouwburg is gebeurd maar tegelijkertijd is aangegeven dat de vennootschapsvorm naar de toekomst 
toe nog moet worden bezien. Uit het raadsonderzoek aangaande de Viking is gebleken dat (toen ihkv de 
NV Maatschappelijke Vastgoed) aan de rechtsvorm NV nadelen kleven, onder andere vanwege de 
noodzakelijke rollenscheiding (meerdere "petten") binnen één college. Een andere rechtsvorm, 
bijvoorbeeld de Stichting, biedt in dat opzicht voordelen.  
 
Onze wens is om bij de definitieve besluitvorming door het college goed te bezien of het noodzakelijk is 
om vooruitlopend op de toekomstige structuur al een besluit over de aandelenoverdracht te nemen. 
 
Indien het college van mening is dat er niet kan worden gewacht dan vragen wij om (opnieuw) te 
overwegen of de stichtingsvorm voor de huidige situatie al voordelen biedt.        
 
Hoogachtend namens de fractie, 
 
Tjeerd van der Meulen 
 
 
 
 
  
 
 
 



Grote Kerkhof 1
Postbus 5000
7400 GC Deventer

14 0570
telefoon

06-23931773
direct telefoonnummer

gemeente@deventer.nl
e-mail

Aan
De gemeenteraadfracties van 
Groen Links (t.a.v. de heer T. v.d. Meulen) en 
Deventer Sociaal (t.a.v. mevrouw K. Schmidt-Versteeg)

2022-954 8 november 2022
kenmerk uw referentie datum

D.W. Kok Aandelen NV Deventer Schouwburg
contactpersoon onderwerp

Geachte mevrouw Schmidt-Versteeg en heer van der Meulen, 

Uw raadsfracties hebben op respectievelijk 23 oktober 2022 (Groen Links) en 26 oktober 2022 
(Deventer Sociaal) schriftelijk wensen en bedenkingen ingebracht over het voorlopig besluit van het 
college van 11 oktober 2022 om de aandelen van de acht andere aandeelhouders in de NV Deventer 
Schouwburg (DS) tegen een symbolische waarde (€1,-) over te nemen.  
Met deze brief geeft ons college van burgemeester en wethouders een reactie op uw wensen en 
bedenkingen. Wij constateren dat uw inbreng voor ons geen aanleiding is om ons besluit van 11 
oktober 2022 te herzien. 
Onze reactie luidt als volgt

1. Wensen en bedenkingen (Groen Links).
 

Uw fractie vraagt waarom juist op dit moment tot de aandelenoverdracht wordt besloten. 
Uw fractie heeft de wens om bij de definitieve besluitvorming door het college goed te bezien 
of het noodzakelijk is om vooruitlopend op de toekomstige structuur al een besluit over de 
aandelenoverdracht te nemen. Indien het college van mening is dat er niet kan worden 
gewacht dan vragen wij om (opnieuw) te overwegen of de stichtingsvorm voor de huidige 
situatie al voordelen biedt.

 
Reactie van het college:
In de raadsmededeling staat dat “De financiële bijdrage vanuit negen gemeentelijke 
organisaties, waaronder de gemeente, voor het maatschappelijk cultureel belang in de 
schouwburg werd gedaan door middel van een aandeelhouderschap. Financieel rendement 
(lees dividend) uit het aandeelhouderschap is nooit beoogd en is daarom ook niet de reden 
van deelneming in deze NV.” En dat “Constatering is dat de acht overige aandeelhouders (of 
de rechtsopvolgers daarvan) geen actieve invulling (meer) geven aan hun 
aandeelhouderschap. De gemeente heeft met afgerond 78% een meerderheidsbelang in DS. 
Voorstel is de aandeelhoudersstructuur te vereenvoudigen en deze vereenvoudiging in te 
vullen door de overdracht van alle aandelen aan de gemeente Deventer.” 
Meer specifiek kan daarover het volgende worden gemeld. De directeur van de NV Deventer 
Schouwburg is per 6-12-2021 benoemd. Hij constateerde na een jaar ervaring te hebben 
opgedaan met aandeelhoudersvergaderingen dat de invulling vanuit het aandeelhouderschap 
van de andere acht aandeelhouders niet of nauwelijks plaatsvond. Dat is niet wenselijk. 



Daarnaast leidt het tot administratieve last zoals uitnodigingen, stukken toezending voor 
aandeelhoudersvergaderingen en soms schriftelijke consultatieronden.

Evenals uw raadsfractie beseft het college dat de gemeente meerdere rollen heeft in relatie 
tot de schouwburg. Naast eigenaar en verhuurder van het pand aan de schouwburg is de 
gemeente ook subsidieverstrekker voor de programmering van de schouwburg en 
aandeelhouder. De behartiging van die gemeentelijke belangen is bij verschillende 
wethouders binnen het college belegd. Ten aanzien van de schouwburg is in een eerder 
stadium al aangegeven dat het de vraag is of een stichtingsvorm niet een beter passende 
rechtsvorm is voor de Deventer Schouwburg . Zie daartoe onder andere de raadsmededeling 
van 26 mei 2020 over het “Evaluatierapport verbonden partijen”. Het vraagstuk van een 
passende rechtsvorm voor de schouwburg is onderdeel van de uit te werken juridische entiteit 
voor De Nieuwe Keizer. Voor die te kiezen juridische entiteit van De Nieuwe Keizer moet een 
zorgvuldig traject worden doorlopen. Die zorgvuldigheid geldt onder andere ook voor de 
fiscale aspecten, met name voor de vennootschapsbelasting, en de eventuele financiële 
consequenties daarvan en de afstemming daarover met de Belastingdienst. Het is het meest 
effectief en efficiënt om de keuze voor een rechtsvorm passend bij de activiteiten en het 
besturen van De Nieuwe Keizer  in het project De Nieuwe keizer op te pakken en niet alvast 
(onomkeerbaar) vooruitlopend daarop / gelijktijdig daaraan afzonderlijk een voorstel voor 
herijking van de juridische structuur van de NV Deventer Schouwburg in gang te zetten. Wij 
pleiten ervoor de keuze voor een toekomstige rechtsvorm mee te nemen in het project De 
Nieuwe Keizer. Wat al wel vooruitlopend kan worden gedaan en als eerste stap in het traject 
tot een keuze van een andere juridische entiteit kan worden gezet, tot een vereenvoudiging 
van de aandelenstructuur te besluiten zoals het college beoogt in haar raadsmededeling. 

 
2. Wensen en bedenkingen (Deventer Sociaal)

 
A.. Uw fractie spreekt de wens uit om naar een andere organisatievorm, c.q. constructie 
te kijken, en dat te onderzoeken. Uw fractie geeft aan dat uw wens voortkomt uit een 
bedenking die onze fractie heeft. Door de NV constructie heeft de gemeente c.q.  het College 
al jaren twee petten op (subsidieverlener en aandeelhouder). Dit is een ongezonde situatie, 
schrijft u. Tevens schrijft u dat het gevaar dreigt dat als de gemeente alle aandelen in handen 
krijgt, dit alleen maar ongezonder wordt.

 
Reactie van het college:
In de raadsmededeling staat dat “De financiële bijdrage vanuit negen gemeentelijke 
organisaties, waaronder de gemeente, voor het maatschappelijk cultureel belang in de 
schouwburg werd gedaan door middel van een aandeelhouderschap. Financieel rendement 
(lees dividend) uit het aandeelhouderschap is nooit beoogd en is daarom ook niet de reden 
van deelneming in deze NV.” En dat “Constatering is dat de acht overige aandeelhouders (of 
de rechtsopvolgers daarvan) geen actieve invulling (meer) geven aan hun 
aandeelhouderschap. De gemeente heeft met afgerond 78% een meerderheidsbelang in DS. 
Voorstel is de aandeelhoudersstructuur te vereenvoudigen en deze vereenvoudiging in te 
vullen door de overdracht van alle aandelen aan de gemeente Deventer.” 
Meer specifiek kan daarover het volgende worden gemeld. De directeur van de NV Deventer 
Schouwburg is per 6-12-2021 benoemd. Hij constateerde na een jaar ervaring te hebben 
opgedaan met aandeelhoudersvergaderingen dat de invulling vanuit het aandeelhouderschap 
van de andere acht aandeelhouders niet of nauwelijks plaatsvond. Dat is niet wenselijk. 
Daarnaast leidt het tot administratieve last zoals uitnodigingen, stukken toezending voor 
aandeelhoudersvergaderingen en soms schriftelijke consultatieronden.

Evenals uw raadsfractie beseft het college dat de gemeente meerdere rollen heeft in relatie 
tot de schouwburg. Naast eigenaar en verhuurder van het pand aan de schouwburg is de 
gemeente ook subsidieverstrekker voor de programmering van de schouwburg en 
aandeelhouder. De behartiging van die gemeentelijke belangen is bij verschillende 
wethouders binnen het college belegd. Ten aanzien van de schouwburg is in een eerder 
stadium al aangegeven dat het de vraag is of een stichtingsvorm niet een beter passende 
rechtsvorm is voor de Deventer Schouwburg . Zie daartoe onder andere de raadsmededeling 
van 26 mei 2020 over het “Evaluatierapport verbonden partijen”. Het vraagstuk van een 
passende rechtsvorm voor de schouwburg is onderdeel van de uit te werken juridische entiteit 
voor De Nieuwe Keizer. Voor die te kiezen juridische entiteit van De Nieuwe Keizer moet een 



zorgvuldig traject worden doorlopen. Die zorgvuldigheid geldt onder andere ook voor de 
fiscale aspecten, met name voor de vennootschapsbelasting, en de eventuele financiële 
consequenties daarvan en de afstemming daarover met de Belastingdienst. Het is het meest 
effectief en efficiënt om de keuze voor een rechtsvorm passend bij de activiteiten en het 
besturen van De Nieuwe Keizer  in het project De Nieuwe keizer op te pakken en niet alvast 
(onomkeerbaar) vooruitlopend daarop / gelijktijdig daaraan afzonderlijk een voorstel voor 
herijking van de juridische structuur van de NV Deventer Schouwburg in gang te zetten. Wij 
pleiten ervoor de keuze voor een toekomstige rechtsvorm mee te nemen in het project De 
Nieuwe Keizer. Wat al wel vooruitlopend kan worden gedaan en als eerste stap in het traject 
tot een keuze van een andere juridische entiteit kan worden gezet, tot een vereenvoudiging 
van de aandelenstructuur te besluiten zoals het college beoogt in haar raadsmededeling. 

 
 

B. Uw fractie heeft bedenkingen als het gaat om het traject rond De Nieuwe Keizer. 
Hoeveel bewegingsruimte heeft de Schouwburg, en met name het management, en hoeveel 
bewegingsruimte heeft de raad nog als de twee petten structuur van de gemeente wordt 
versterkt? 

 
Reactie college: 
De aandelenoverdracht heeft geen consequenties voor de bewegingsruimte van zowel het 
management van de schouwburg als de raad. 

 
 

C. Wat zijn sowieso de consequenties voor de plannen voor de Nieuwe Keizer 
en de Kien? 

 
Reactie college: 
De aandelenoverdracht heeft geen consequenties voor de plannen voor de Nieuwe Keizer en 
de Kien.

D. Uw fractie wenst dat de vragen en antwoorden van de fracties dit schriftelijke rondje 
wensen en bedenkingen breed worden gedeeld met de raad. Uw fractie geeft aan dat aan de 
hand daarvan door uw fractie wordt bepaald of vervolgstappen nodig zijn.

 
Reactie college: 
We zullen de griffie verzoeken uw wensen en bedenkingen en deze reactie van het college 
met alle raadsfracties te delen. 

 
 

 
Burgemeester en wethouders van de gemeente Deventer,
de secretaris, de burgemeester,

 
 
 
 
 
 

M.A. Kossen R.C. König
 

CC.
De heer J. v.d. Geest, KonnecteD BV.
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